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proběhlo ustavující zastupitelstvo města,  
na  kterém jsem měl tu čest být podruhé 
zvolen do  funkce starosty našeho krásného 
města. Jako nový místostarosta byl zvo-
len Vojtěch Marek, stávající místostarosta  
Václav Doleček již svou funkci neobhajoval. 
Těším se na  následující 4 roky práce pro 
město, budeme se s  kolegy snažit o  to, aby-
chom se co nejlépe vypořádali s  výzvami, 
které před námi stojí.

Zmínku si na tomto místě zaslouží i blížící 
se adventní program, první adventní neděle 
spojená s  rozsvěcením vánočního stromeč-
ku bude již na  konci listopadu. Stejně jako 
v předchozích letech jsme se jej s kolegy sna-
žili připravit co nejbohatší tak, aby se každý 
víkend něco dělo, a  to ve  spolupráci s  dal-
šími aktivními organizacemi působícími 
ve městě. V předchozích dvou sezónách nám 
nakonec adventní plány překazila epidemie 
covid-19, letošek se zdá být nadějný, držme si 
společně palce. 

Jan Papajanovský — starosta

Kompletní výsledky ustavujícího 
jednání zastupitelstva 17. 10. 2022 

rada města

Mgr. Jan Papajanovský starosta Koalice pro Kamenici
Ing. Vojtěch Marek místostarosta Koalice pro Kamenici
Ing. Aleš Daniel člen rady Koalice pro Kamenici
Bc. Tomáš Horyna, MBA člen rady SPOLU/ODS
PharmDr. Martin Konečný člen rady Koalice pro Kamenici
kontrolní výbor

Martin Šanda předseda ČSSD
Eva Kodymová členka KSČM
Bc. Libor Šimeček člen ČSSD
Václav Šlemr člen SNK Evropští demokraté
Ing. Hana Štejnarová členka SNK Evropští demokraté

V říjnu proběhly dvě akce 
„Natřeme si to!“ 

...v  rámci kterých se podařilo vylepšit 
vzhled dalších více než 200 metrů zá-
bradlí kolem řeky v Dolní Kamenici. Moc 
děkujeme všem dobrovolníkům a  do- 

brovolnicím, pokračovat plánujeme zase 
na jaře, jakmile to počasí dovolí.

Jan Papajanovský — starosta
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Poděkování 
Chtěl bych za  MĚSTO PRO LIDI podě-

kovat všem lidem, kteří podpořili naše 
kandidáty ve  volbách do  zastupitelstva 
města. Chtěl bych poděkovat těm více než 
43 % lidí, kteří přišli k volebním urnám, ať 
už vyjádřili svoji podporu nám, jinému 
sdružení, popřípadě křížkovali osobnosti 
napříč jednotlivými kandidátními listi-
nami. Celkové druhé místo v  konečném 
volebním součtu a tři mandáty v zastupi-
telstvu města jsou pro nás zavazující. Dě-
kujeme za podporu a budeme pracovat pro 
občany města ze všech sil nejlépe, jak umí-
me. Na druhou stranu však respektujeme 
výsledek voleb a to, jak občané rozhodli. 
Respektujeme vítěze voleb, a  proto jsme 
na  ustavujícím jednání zastupitelstva 
města nenavrhovali žádného kandidáta 
na starostu ani místostarostu města. Toto 
právo (a také plná odpovědnost) náleží  
vítězi voleb.

Je mi líto, že se v Radě města Česká Ka-
menice opět (již podruhé za sebou) neob-
jevila žádná žena. Když se zastupitelstvo 
města rozšiřovalo na  21 členů, tak jed-

Nový web města běží v testovacím režimu

Po  dlouhých měsících příprav byl na   
webové adrese www.ceska-kamenice.cz 
spuštěn nový web města. Oproti předchozí 
verzi byl aktualizován design tak, aby od-
povídal vizuální identitě města (některými 

oblíbené a  některými odmítané „dvojky“), 
web také nově funguje zcela bezproblémo-
vě na  mobilních telefonech a  tabletech. Pro 
IT nadšence se zaslouží zmínit, že nové je 
i  technické pozadí webu, celý běží na  open 

source redakčním systému Wordpress (před-
chozí verze využívala proprietární software). 

Obsah webu jsme se snažili co nejví-
ce zjednodušit a  zpřístupnit tak důleži-
té informace občanům na  několik málo 
kliknutí. Přitom se mohlo stát, že nám 
něco vypadlo, minimálně do  konce roku 
proto ještě poběží i  web starý na  adrese  
alt.ceska-kamenice.cz. Nový obsah na  něm 
ovšem již přibývat nebude.

Velké poděkování si zaslouží kolegové, 
kteří na  přípravě nového webu pracovali, 
zejména pak městský IT specialista Miro-
slav Hlavnička. Práce na  něm stále ještě 
pokračují, budeme proto rádi za  zpětnou 
vazbu, nejlépe přímo panu Hlavničkovi na   
email m.hlavnicka@ceska-kamenice.cz.

Jan Papajanovský — starosta

Setkání u kávy s vedením 
města budou pokračovat 
Pravidelná setkání u kávy se starostou, 
místostarostou a tajemníkem městského 
úřadu budou pokračovat i v dalších letech. 
Zachován bude i termín a čas, vždy první 
čtvrtek v měsíci od 16 hodin v zasedačce 
na městském úřadě. První setkání proběh-
ne již 3. listopadu, následující potom 1. pro-
since. Budeme s kolegy rádi za vaše dotazy, 
připomínky a nápady na to, jak naše město 
dále vylepšovat.

Jan Papajanovský — starosta

Poděkování občanům 
Děkujeme všem občanům, kteří přišli 

k volbám a především voličům, kteří nám 
dali své hlasy. Společně s  Koalicí pro Ka-
menici budeme pokračovat v  dalším roz-
voji města.

Za SPOLU  
— Tomáš Horyna

Poděkování voličům 

Dovolte, abych touto cestou jménem kan-
didátů SNK ED (SNK Evropští demokraté) 
poděkovala všem voličům, kteří nám dali 
v nedávných komunálních volbách hlas.

Velmi si této podpory vážíme. SNK ED 
mělo v  uplynulém období v  zastupitelstvu 
pouze jednoho zástupce. Nyní, díky vašim 
hlasům, to budou tři zástupci, což považu-
jeme za úspěch. A i když v rámci celkového 
počtu 21 zastupitelů to představuje jen malý 
zlomek, o to větší úsilí při práci pro město 
a vás, jeho občany, budeme vykonávat.

S díky za SNK ED — Hana Kracmanová

ním z  hlavních argumentů bylo více žen 
do zastupitelstva (to se vám, lidem - voli-
čům, ve  volbách docela povedlo, v  zastu-
pitelstvu města máme nyní 8 žen oproti 
4 v  minulém volebním období) a  dalším 
argumentem bylo, mít také nějakou ženu 
v  radě města (to se bohužel nepovedlo). 
Myslím, že ženský pohled na  řešení růz-
ných záležitostí je velmi důležitý a  bude 
při rozhodování radě města chybět. 
Vzhledem k tomu, jak jsou „karty“ po vol-
bách rozdány, navrhli jsme na  úvodním 
jednání zastupitelstva do rady města paní 
Petru Dolečkovou, která by jistě byla ne-
jen ozdobou rady města, ale i  svou prací 
a nadšením určitě i velkým přínosem. Pet-
ra však z důvodu velkého pracovního vytí-
žení nominaci nepřijala. Myslím, že je fér 
zmínit i  skutečnost, že nabídku do  rady 
města dostala Petra Dolečková i od staros-
ty města při sestavování rady (tuto infor-
maci jsem však původně neměl).

Za MĚSTO PRO LIDI  
Martin Šanda — zastupitel města
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Diskuze ke zklidnění dopravy a k úpravě parkování 
mezi ulicemi Jiráskova a Boženy Němcové 

Odborníci z  děčínského pracovitě Do-
pravní fakulty ČVUT v  Děčíně připravili 
návrh na zklidnění dopravy a úpravu par-
kování mezi ulicemi Jiráskova a  Boženy 
Němcové. Návrh zahrnuje různá opatření 
na  zpomalení rychlosti, vyznačení ofici-

álních parkovacích míst apod. Na  měst-
ském úřadě nemáme úplně jasný názor 
na  to, zda takové opatření realizovat či 
nikoliv, rozhodnout by podle nás měli 
sami lidé, kteří v místě bydlí a žijí.

Ve  středu, 23. listopadu od  17 hodin, 

proto proběhne veřejná diskuze o  návr-
hu s jeho autory. Sraz je (za každého po-
časí, podle účasti případně zopakujeme) 
na autobusové zastávce Děčínská ve smě-
ru do centra města. Těšíme se na viděnou.

Jan Papajanovský — starosta

Práce na změně územního plánu č. 1 v plném proudu 
Na  jaře letošního roku schválilo za-

stupitelstvo zadání pro pořízení změny  
č. 1 stávajícího územního plánu. Součás-
tí této změny jsou i  návrhy a  požadavky 
soukromých vlastníků nemovitostí. Prá-
ce na  změně probíhají, hotovo by mělo 

být v horizontu cca půl roku, pokud ne-
nastane nějaký neočekávaný zádrhel. 

Na  městském úřadě již proto začíná-
me přijímat podněty k  zadání změny  
č. 2, chceme totiž, aby byl územní plán ži-
vým dokumentem, který zvládá reagovat 

na  měnící se potřeby lidí ve  městě. Více 
informací (např. jak naformulovat svůj 
požadavek na  změnu) najdete na  webo-
vých stránkách města, u mě či u kolegyně 
Barbory Marešové.

Jan Papajanovský — starosta

Jak se registrovat u nového zubaře?
Formulář pro předběžnou registraci nových pacientů zde:  

Jak jsme slíbili, přinášíme informace 
k registracím u nového zubaře. Jediným 
možným způsobem registrace je webový 
formulář dr.  Kmínka dostupný na uve-
deném odkazu. Aby nedošlo k přehlcení 
formuláře (a  zároveň získali pravidelní 
čtenáři našich novin trochu náskok), je 

odkaz k  dispozici pouze v  tištěné verzi 
novin. Funkční bude od  čtvrtka 1. pro-
since. Pokud nemáte k dispozici počítač 
a  přístup k  internetu, s  vyplněním for-
muláře vám pomůžou kolegyně v  turis-
tickém informačním centru na  náměstí 
Míru. 

Jednotlivé pacienty, kteří formulář vy-
plní, bude následně ordinace dr. Kmínka 
kontaktovat s domluvou termínu vstupní 
prohlídky. Mějte prosím strpení, vzhle-
dem k očekávánému zájmu se může pan 
doktor ozvat až po delší době.

Jan Papajanovský — starosta

Zubní pohotovost - rozpis služeb • listopad - prosinec 2022

Ordinační hodiny: soboty a neděle vždy 8:00 - 10:00 

datum stomatolog adresa kontakt

5. - 6. 11. MUDr. Plyushchakov Oleksandr Myslbekova 404/23, Děčín I 732 329 007

12. - 13. 11. MUDr. Charvát Pavel J. Š. Baara 692/26, Děčín V 412 507 588

19. - 20. 11. MUDr. Hladík Pavel Weberova 1537/7, Děčín VI 412 539 298

26. - 27. 11. MUDr. Charvát Tomáš U Přívozu 18/4, Děčín III 412 511 619

3. - 4. 12. MUDr. Vojtěch Vladimír 28. října 110, Děčín I 412 151 056

10. - 11. 12. MUDr. Hladík Pavel Weberova 1537/7, Děčín VI 412 539 298

17. - 18. 12. MUDr. Plyushchakov Oleksandr Myslbekova 404/23, Děčín I 732 329 007

24. - 25. 12. pohotovost nebude sloužena Myslbekova 404/23, Děčín I 732 329 007

31. 12. MUDr. Hladík Pavel Weberova 1537/7, Děčín VI 412 539 298

Rozpis je aktualizován dle podkladů od stomatologů, přesto ale doporučujeme správnost uvedených informací před návštěvou lékaře vždy telefonicky ověřit.
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Městské stavby pokračují podle plánu
Další stavební akce města se blíží do fi-

niše. V Nerudově ulici by na konci října 
mělo být vydlážděno až k náměstí Míru, 
chodník na Huníkově se také již posunul 
až téměř k železničnímu přejezdu. 

Hotové je vylepšení zázemí pro dobro-
volné hasiče v Tyršově ulici, na garážích 
byla nainstalována nová vrata. Vylepšen 
byl i  veřejný prostor před ZŠ Komen-
ského, nehezká zídka byla opláštěná si-
biřským modřínem a slouží jako lavička. 
Pracovníci technického zařízení pak vy-
lepšují veřejné osvětlení ve  městě, kon-
krétně v Pražské ulici a dále na Filipově.

Probíhá také příprava akcí na  příští 
rok, vysoutěžený je dodavatel stavby 
chodníku na  Děčínské i  zasíťování 
obytné zóny Skalka, běží potom veřejná 
zakázka na  dodavatele I. etapy rekon-
strukce domova pro seniory nahoře 
na Zeleném vrchu.

Jan Papajanovský  
— starosta

VAROVÁNÍ: Nové falešné weby napodobují doménu MPSV.  
Nenechte se napálit!

V poslední době vznikají nové falešné in-
ternetové stránky, které se tváří jako web 
MPSV. Odkazy na  ně lidé často dostávají 
SMS zprávami nebo e-maily. Tyto weby 
nabízí „formuláře“ k  příspěvku na  bydlení 
a  uživatele nabádají, aby se přihlásil ban-

kovní identitou. Jde ale o podvod a lidé tak 
mohou přijít o peníze na svých účtech.

Jediné stránky, které jsou opravdu v rámci 
MPSV jsou tyto: https://www.mpsv.cz/web/
cz/prispevek-na-bydleni

Pokud budete potřebovat pomoc v rámci 

sociálních dávek a pomoci od státu, mů-
žete se obrátit na Odbor sociálních věcí 
osobně, nebo se dopředu informujte na tel. 
č. 773 785 911, 412 151 530, 412 151 537.

Mgr. Lukáš Herich, DiS.  
— vedoucí odboru sociálních věcí
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Sociální oblast – příspěvek na bydlení a sociální balíček
Jednou z novinek v sociální oblasti je 

změna v  žádostech o  příspěvek na  by-
dlení, kdy stačí podat pouze jednu žá-
dost a  následující období (od  1. 10. již 
jen jednou za  půl roku) doložit příjmy 
a  podklady o  platbách energií a  dal-
ších poplatků. V  podstatě tedy v  říjnu 
a  následně až v  dubnu každého roku. 
Příspěvek bude poskytován celý půl 
rok. Stále platí, že pokud vaše vý-
daje za  bydlení převyšují 30 % příjmu, 
na  příspěvek máte nárok. Žádost lze  
navíc podat elektronicky, přičemž není 
nutné u  osob pobírajících důchod do-
kládat jeho výměru – tu si úřad práce 

zjistí sám.
V  současné době žádají rodiče o  po-

skytnutí daru na  financování tzv. 
„školkovného“ a  úhrady obědů v  ma-
teřských školách a  dále o  poskytnutí 
daru na platbu družiny a úhrady obědů 
ve školní jídelně při Centru dětí a mlá-
deže v České Kamenici.

Pokud byste splňovali podmínky pro 
poskytnutí daru a chtěli jej využít, ob-
raťte se přímo na mateřskou školu, po-
tažmo Centrum dětí a mládeže v České 
Kamenici, tato možnost je aktuálně 
do konce ledna roku 2023.

Na  sociální odbor městského úřadu 

se stále mohou obracet senioři se  žá-
dostí o zřízení průkazky na senior taxi 
a také  se žádostí o pomoc s příspěvkem 
na  bydlení (viz výše) či možné využití 
pečovatelské služby. Některým potřeb-
ným seniorům byly již doručeny i  ba-
líčky potravinové pomoci.

Můžete se na  nás nadále obracet  
- Odbor sociálních věcí při Městském 
úřadu v  České Kamenici (nám. Míru 
73 – nad mýdlárnou, Tel.: 773  785  911, 
412 151 530, 412 151 537), kontakt na pe-
čovatelskou službu: 606 552 899.

Mgr. Lukáš Herich, DiS. 
— vedoucí sociálního odboru

Náhradní výsadba na náměstí Míru a na náměstí 28. října
Město Česká Kamenice bude v  prů-

běhu listopadu nahrazovat stávající 
stromy na  náměstí Míru a  náměstí  
28. října, a to z důvodu jejich špatného 
zdravotního stavu, nevhodné veli-
kosti a  různých nároků na  stanoviště. 

Nově budou vysazeny lípy (Tilia cor-
data RANCHO) na  náměstí 28. října 
a  hrušně (Pyrus calleryana CHAN-
TICLEER) na  náměstí Míru. Tyto nově  
vysazené stromy by měly v  průběhu 
několika následujících let poskytovat 

mimo jiné více zastínění než stromy 
původní, a tak by mělo dojít ke zpříjem-
nění času stráveného na těchto místech.

Barbora Marešová  
— referent ORIŽP

Nákup energií na rok 2023
Dovolte mi krátkou informaci k ener-

getické situaci města. Blíží se nákup 
energií na  následující rok. Město bude 
opětovně nakupovat energie přes PXE 
burzu, což je standardní a  efektivní 
proces u  měst a  obcí. Trh s  energiemi 
sledujeme na každodenní bázi a věřím, 
že vedení města udělá ve  správný čas 
maximum pro dobrý nákup. Pro upřes-
nění, město v  rámci objemové zvýhod-
něné ceny zajišťuje energie pro objekty 
vlastněné městem, příspěvkové organi-
zace a  pro společné prostory bytových 
domů.

Aktuálně se věnuji akutním opatře-
ním, jak nejlépe a  rychle vyřešit úniky 
tepla a  vyměnit nehospodárné spo-
třebiče před nástupem nového roku. 
Konkrétně se jedná např. o  dodávku 
švédského typu těsnění do  letitých 
špaletových oken, výměnu radiátorů 
za  svou životností nebo výměnu tru-
bicových svítidel za  LED zdroje. Dále 
je v  plánu vstup města do  SEMMO 
(Sdružení energetických manažerů 
měst a  obcí), které by nám předalo 
zkušenosti ostatních členů sdružení 
anebo např. pomohlo k  získání normy  

ISO 50001: Systém managementu hos-
podaření s energií.

Probíhá také analýza využitelnosti fo-
tovoltaických panelů na  městských by-
tových i nebytových objektech. Zároveň 
se věnujeme výběru dodavatele nástroje 
pro automatické odečty energií a  ná-
sledný monitoring, resp. řízení. Osobně 
jsem navštívil konferenci IQRF a  vý-
stavu ForArch, kde jsem od dodavatelů 
čerpal informace a  aktuality ohledně 
fotovoltaiky, zdrojů vytápění, a  právě 
jednotlivé nástroje pro řízení „chytrého 
města“.

V případě, že zvažujete instalaci foto-
voltaiky na svém domě, využijte dotač-
ních programů, které v  drtivé většině 
zařizují dodavatelské firmy na  klíč. 
Nebojte se poptat více potenciálních 
dodavatelů a  porovnat nabídky. Vli-
vem enormní poptávky za poslední rok 
vzniklo velké množství nových firem, 
proto bych volil společnosti dle refe-
rencí a zkušeností.

Přeji vám krásný podzim.

Tomáš Kettner  
— energetický a klimatický koordinátor
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Osadní výbor Kamenické Nové Vísky:
novinky z dění na vesnici

V brzké době bude čekat místní obyva-
tele v  Kamenické Nové Vísce a  další ná-
vštěvníky naší vesnice nové vyhlídkové 
místo na  vrchu Ptáčník. Posezení zde 
chystá Lukáš Horyna, předseda osad-
ního výboru. Vybraný prostor vyčistil, 
upravil a  srovnal do  roviny, aby mohl 
ustavit kotvící patky. Poděkování patří 
i Mirku Hagarovi, který Lukášovi zapůj-
čil traktor pro dovoz nářadí a materiálu 
na  kotvící patky. Až bude posezení do-
končeno, dojde i  k  vyznačení turistické 
trasy k  vyhlídce. O  dokončení nového 
odpočinkového místa na vyhlídce vás bu-
deme informovat.

Osadní výbor Kamenická Nová Víska  
a Víska pod Lesy

Klub seniorů „Sluníčko“

Tak se zase hlásíme. Klub seniorů „Slu-
níčko“ začal po prázdninách pracovat.

Nejen, že jsme začali schůzovat a  tančit, 
ale navíc jsme brigádničili s  panem staros-
tou. Brigády „natřem si to sami“ se velice 
vydařily.

Na  zářijovou schůzi byl pozván pan sta-
rosta, který zodpověděl mnohé dotazy 
našich seniorů. Dále u  nás též vystoupila 
MUDr.  Kunstová a  pověděla nám o  důleži-
tosti zubní hygieny.

Několik členů se zúčastnilo opery Rusalka 
v divadle v Ústí nad Labem. Před představe-
ním byli ohodnoceni představitelé krajského 
předsednictva seniorů.

Na poslední naší schůzi nás navštívily děti 
z  MŠ Za  Vodou a  předvedly krásné pásmo, 
které stihly nacvičit za měsíc září. Všem se-
niorům se vystoupení moc líbilo. Vřele jim 
za to děkujeme a těšíme se na další shledání.

Karolína Pudilová

Stezka odvahy Líska 
Nejprve bych chtěla poděkovat spolku 

Tj Lužan za  úpravu terénu u  tenisového 
kurtu, který zcela zryli divočáci. Tímto 
spolku děkuji, jelikož bez jejich pomoci by 
se akce ani nemohla konat.

Dne 8. října spolek „Babinec“ uspořádal 
stezku odvahy v  Lísce. Začínalo se právě 
u tenisového kurtu, kde si děti mohly opéct 
„buřtíka“ a ohřát se u ohýnku. Po setmění 
se všichni odvážlivci vydali cestou lemo-
vanou svíčkami na  předem určené místo. 
Kde nic tu nic, tma a náhle se zjevil duch. 
Tím to všechno začalo. Děti se postupně, 
jedno po  druhém, vracely přes temný 
úvoz plný strašidel zpět do  bezpečí. Ma-
lou odměnu si za statečnost mohly vytáh-
nout u  pavouka Mazlika a  také se zapsaly 
do knihy odvážných, kde budou mít vzpo-
mínku do  budoucna. Děkujeme všem po-
mocníkům a všem zúčastněným. Přejeme 
krásné podzimní dny a těšíme se na další 
společnou akci.

Klub seniorů „Sluníčko“ 
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Čtvrtý ročník charitativního závodu Runštejn 2022 
Můžeme se ohlédnout zpět a  říci, že 

za  sebou máme úspěšný, v  pořadí již  
4. ročník - charitativního závodu Run-
štejn, který se konal v  prostředí Rab- 
štejnského údolí první říjnovou neděli se  
symbolickým datem 2. 10. 2022.

V  den závodu jsme se probudili do  pěk-
ného počasí, skoro to vypadalo na babí léto. 
Vůbec jsme v  tak příznivé podmínky ne-
doufali, poslední dny věnované přípravám 
na  závod a  značení závodních běžeckých 
tras představovaly spíše boj s  větrnými 
mlýny. Téměř nepřetržitý déšť a všudypří-
tomné bahno značně komplikovaly situaci. 
A  my jsme slíbili všem závodníkům, že 
letos ta 10 kilometrová trasa prostě bude. 
Vloni jsme ji museli kvůli probíhající těžbě 
na  poslední chvíli zrušit a  zařadit ná-
hradou dva pětikilometrové okruhy, a  to 
není, co si budeme povídat, taková zá-
bava. Runštejn stejně jako v  předchozích 
letech nabídl závody ve  všech kategoriích 
od drobotiny až po vytrvalce, nechyběl ani 
oblíbený rodinný závod. Dle registračních 
zápisů a  výsledkových listin se letošního 
Runštejnu zúčastnilo celkem 199 závod-
níků, z toho 69 dětí v dětských kategoriích, 
70 závodníků na  trasách 5 a  10 kilometrů 
a  60 závodníků v  rámci rodinného běhu. 
A i když je číslo o malinko nižší než v před-
chozích letech, my máme velkou radost, že 
zájem o závod a pomoc těm nejzranitelněj-
ším z nás, kteří ji potřebují, neupadá.

Všechny dětské a  mládežnické katego-
rie i  rodinný běh se stihly odzávodit ještě 
za  příznivého počasí. Těsně před startem 
hlavního závodu si s  námi počasí pohrálo 
a  zastihl nás silný déšť. Pohled na  závod-
níky tísnící se pod pořadatelským stanem 
byl trochu smutný, chvíli to vypadalo, že 

až se odstartuje, vyběhnou i s tím stanem. 
Naštěstí, a  to je známá věc, běžci, stejně 
jako závodníci v  jiných disciplínách, ne-
jsou z  cukru. Neskutečné výkony, které 
za  daných podmínek předvedli, by si jistě 
vysloužily obdiv od  profesionálů nejvyšší 
úrovně, protože pomoc potřebným je ještě 
pořád víc než nějaké vrtochy počasí.

Letošní ročník byl věnován malé Lilli 
Anně Soukupové a my jsme měli tu čest po-
znat dalšího bojovníka, který se statečně 
pere s  každodenními překážkami, které 
mu život staví do cesty. Poznali jsme další 
úžasnou rodinu, která bojuje za lepší život 
pro svoji dceru a sestru. Malá Lilli se svojí 
maminkou, tatínkem a bráškou absolvovali 
rodinný běh a bylo vidět, že to Lilli opravdu 
baví. Na ten úsměv nikdy nezapomeneme, 
ostatně můžete to posoudit i  na  připoje-
ných fotografiích, jejichž autorem je paní 

Vetešníková. Symbolické dvojky se nám 
promítly i  do  vybrané částky. Na  pomoc 
Lilli se ze startovného a  dobrovolných 
příspěvků vybralo celkem 22.240 Kč. 
 Částka byla Lilli a  její rodině předána 
přímo v  rámci závodu. Peníze budou po-
užity na  částečnou úhradu operativních 
zákroků, které Lilli v dohledné době čekají. 
Pokud chcete Lilli také pomoci, více infor-
mací o jejím příběhu naleznete na FB strán-
kách: www.facebook.com/lillife.cz nebo 
 na  webových stránkách: www.lillife.cz, 
kde je odkaz i na transparentní účet.

Rádi bychom touto cestou poděkovali ve-
dení města Česká Kamenice za  podporu. 
Stejně jako v  minulých letech se v  roli zá-
vodníka účastnil i pan starosta Jan Papaja-
novský.

Mnohokrát děkujeme také pracovníkům 
Technického zařízení města, jmenovitě 
panu Ondrovi Richterovi, za pomoc při vy-
budování zázemí závodu. Děkujeme také 
členům českokamenického Kynologického 
klubu za  zapůjčení stupňů vítězů. Firmě 
pana Laciny za  zapůjčení lešení, které 
posloužilo jako startovní a  cílová brána. 
Obrovské díky posíláme také všem part-
nerům a sponzorům, velmi si vaší pomoci 
vážíme. Bez vás by Runštejn nebyl tím zá-
vodem, který si už získal své dobré jméno 
a  objevuje se i  v  celostátních startovkách. 
A  pomoc pro Lilli by nebylo možné usku-
tečnit.

Výčet všech partnerů a sponzorů závodu 
naleznete na FB stránce závodu: Runštejn.

A nezapomeňte, 5. ročník se bude konat  
1. 10. 2023! Budeme se na vás těšit!

Team Rozběháme Kamenici
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NZDM sv. SOFIE a terénní práce

Tentokrát jsme s  dětmi vyrazili 
do  terénu v  rámci dobrovolnické akce 
UKLIĎME ČESKO ANEB UKLIĎME SI 
KAMENICI. Akce se zúčastnilo devět 
dětí. Velmi mile nás překvapilo s  jakou 
vervou a nadšením se do úklidu pustily. 
Zaměřili jsme se na okolí domu kultury 
a přilehlé školní zahrady. Podstatou celé 
akce bylo společně strávené odpoledne 
mimo NZDM sv. Sofie s  přidanou hod-
notou ve smyslu možnosti se osobně za-
pojit do dění ve městě. Možnost vnímat 
město očima nadšených výrostků, kteří 

mají chuť se dobrovolně podílet na pro-
spěšné akci, byla neopakovatelným zá-
žitkem. Pro děti samotné pak pocit, že 
mohou spoluutvářet prostor, ve  kterém 
se denně pohybují, je nezapomenutel-
nou zkušeností, jež je pro nás výcho-
diskem pro další výchovné a  motivační 
aktivity tohoto typu. V  současné době 
s dětmi v rámci terénní práce mapujeme 
další lokality, které uklidíme, a zároveň 
budou prostorem pro preventivně vý-
chovnou činnost.

Tým NZDM sv. Sofie

Den otevřených dveří
Letos jsme oslavili Den Charity na svá-

tek Sv. Vincence z  Pauly. Návštěvníky 
prováděli kolegové po  našem Domově 
Panny Marie, kde se všem moc líbilo. 
Napekli jsme dobroty sladké i  slané, 

uvařili výbornou kávu a  tančili za  do-
provodu skvělé skupiny Garance až 
do večerních hodin.

Štěpánka Kecková
— Charita Česká Kamenice

Papučový den
Ve  středu 5. října jsme se už tradičně 

připojili k  národnímu dni Asociace po-
skytovatelů hospicové paliativní péče 
a  přišli do  práce v  domácích papučích, 
abychom podpořili možnost rozhodnutí 
umírat v domácím prostředí.

Bc. Lucie Kupcová  
— Charita Česká Kamenice
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Aika zabodovala
Ve dnech 16. až 18. září se v Horní Bříze 

na Plzeňsku konala třídenní kynologická 
mezinárodní soutěž CACIT, které se zú-
častnil člen naší ZKO Česká Kamenice 
Jan Mareš se svou fenou Aikou. I  přes 

nepříznivé počasí, které v  průběhu zá-
vodu panovalo, obsadili krásné 9. místo. 
Za příkladnou reprezentaci ZKO i města 
Česká Kamenice moc děkujeme.

Martin Soukup — kynologický klub

Říjen v  Domově  
pod Jehlou

Nastal podzim a  my jsme se taneční 
zábavou za hudebního doprovodu pana 
Švadlenky tradičně, tak jako každý 
rok, rozloučili s  létem. Zapojili jsme se 
do  turistického pochodu Benešovská 
rokle, ne pochodováním, protože nám 
to fyzické síly nedovolují, ale napekli 
a nazdobili jsme pro účastníky sladkou 
odměnu v podobě perníčků. Jako řádní 
občané města, kterým záleží na  jeho 
dalším rozvoji a  rozkvětu, jsme volili 
nové členy zastupitelstva. Opět k  nám 
zavítali dobrovolníci z Nadace Preciosa, 
se kterými jsme tentokrát z korálků vy-
ráběli blyštivá přáníčka pro naše blízké. 
Děkujeme rovněž za podporu, kterou 
jste nám vyjádřili na podzimním Dý-
ňobraní zakoupením výrobků našich 
klientů.

Iva Reindlová  
— PSS pro volnočasové aktivity
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Jubilanti  
za měsíc říjen

Vladimíra Kolocová

Vladimíra Voříšková

Ladislav Beláz

Věra Rivolová

Stanislava Vörösová

Dana Fiedlerová

Stanislav Kolka

Marcela Rosáková

Věra Horká

Bohumil Luxík

Arnošt Soukup

Jan Loskot

Marta Zámostná

Emilie Broučilová

Josef Kulhav ý

Hana Jindřichová

Stanislav Vít

Všem jubilantům přejeme mnoho štěstí, 
zdraví a radosti do dalších let.

Marika Harangová

Anastázie Váňová

Meryem Fojtíková

Matěj Vondráček

Martin Pelz

Občánku, vítej.

Narozené děti

Novomanželé
Aleš Vinter – Pavla Vydláková

Bruno Puzják – Miroslava Nimsová

Martin Zahálka – Klára Hempelová

Ondřej Tejml – Martina Černíková

Patrik Hoření – Marie Mančalová

Zlatá svatba manželů Braunových
V pátek 16. září proběhla „Zlatá svatba“ 

manželů Marie a  Petra Braunových. 
Manželům přejeme mnoho dalších spo-

lečných let ve  zdraví, štěstí a  spokoje-
nosti.

Hana Zajíčková — společenská komise

Novomanželé Hoření patří mezi šťastné páry, 
které uzavřely během nádehrného podzimu 
sňatek.

Dne 4. 11. 2022 oslaví manželé František  
a  Brigitta Fořtovi 61 let společného života. 
Přejeme mnoho zdraví do dalších let. 

Dcera s rodinou
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Dětský domov „ZEMĚ DĚTÍ“
Mistrovství světa ve veslování 2022 Labe aréna Račice

Naše děti se zapojily do  projektu 
„Česko vesluje“ a díky tomu jsme byli po-
zváni na slavnostní zahájení Mistrovství 
světa ve veslování 2022. V průběhu dne 

nás čekala účast na  závodech ve  veslo-
vání na  trenažérech a  doprovodný 
program PČR, hasičů a  záchranářů. 
Po  ukončení soutěžní části následovalo 

vyhlášení výsledků a slavnostní zahájení 
MS ve  veslování. Počasí nám sice moc 
nepřálo, ale i tak si to děti moc užily.

Strejda Zdeněk 

DD cup Dolní Počernice – Prevence proti nehodám
Začátkem října proběhl již 20. roč-

ník dopravní soutěže v rámci DD cupu. 
V konkurenci dvaceti dětských domovů 
jsme se umístili na  krásném 9. místě. 

Velkou pochvalu zaslouží Kristýna L., 
která se ve  své kategorii umístila na   
3. místě.

Strejda Jirka

Cyklovýlet
Několik z  nás prožilo státní svátek 

aktivně. Autobusem jsme se přiblížili 
do  Kamenického Šenova, kde jsme se 
napojili na  cyklostezku Varhany. Po  ní 
jsme dojeli do České Lípy, kde nás čekalo 

občerstvení. Když jsme se posílili, vy-
razili jsme vlakem na  Jedlovou a  odtud 
hurá na kole zase zpátky domů.

Teta Šárka

Houby
A  protože rostou všude a  hodně, tak 

jsme se i my vydali několikrát na houby. 
Děti našly mnoho hub a  především ty 
malé z toho měly obrovskou radost. Od-
měnou všem byla výborná smaženice.

Strejda Jirka



12

listopad 2022 Českokamenické noviny

Českokamenické kino v provozu! 

Dne 29. září proběhlo v  Domě kultury 
první regulérní promítání digitálního 
kina v  České Kamenici. V  létě poměrně 
značné divácké úspěchy zaznamenalo 
letní kino a  čekalo se, jak dopadne první 
promítání uvnitř.

Pro tuto příležitost jsme vybrali nový 
český snímek se zahraničními ambicemi 
„Jan Žižka“ a ukázalo se, že to byla dobrá 
volba. Minimálně tedy, co se diváckého 
zájmu týče. Cestu do kina si našlo více jak 

sto milovníků kinematografie. A  jaký že 
byl historický snímek Jan Žižka? Pokud 
ho nebudete brát jako historický, bude se 
vám nejspíš líbit. Nečekejte však výklad 
z učebnice dějepisu.

Druhé promítání proběhlo 20. října. 
Tentokrát jsme vybrali české komorní 
drama „Spolu“. Jedním z  důvodů to-
hoto výběru byl i  stále trvající fenomén  
ostravského herce Štěpána Kozuba, který 
je známý spíše pro svůj komediální ta-

lent. Byli jsme tedy velice zvědaví, jak se 
popasuje s  rolí autistického syna matky 
v podání Veroniky Žilkové. Po  zhléd-
nutí filmu musíme potvrdit, že oba výše 
zmínění herci ve  svých rolích naprosto 
excelují a bude velkým překvapením, po-
kud se jim nedostane nominace na  cenu 
Český Lev. Při druhém představení se 
navíc návštěvníci mohli těšit také na   
popcorn, který do  správného kina roz-
hodně patří.

Nezbývá, než se těšit na další kinopřed-
stavení v České Kamenici! Tím nejbližším 
je halloweenský speciál v podobě hororo-
vého snímku Halloween Ends, který se 
odehraje 3. listopadu v  19 hodin. Pokud 
dorazíte v  kostýmu, budete mít vstu-
penku zdarma! Těšíme se na vás!

Děkujeme tímto všem divákům, kteří 
na  filmy chodí a  samozřejmě také Mirku 
Hlavničkovi a  Vlastovi Fryblíkovi, kteří 
kino zaštiťují po  technické stránce, což 
není žádná legrace.

Jakub Bureš  
— KaCR

Veřejné projednání k organizaci hudebního festivalu
Dne 30. listopadu od  17 hodin proběhne 

v  zasedací místnosti Komunitního cen-
tra na náměstí Míru diskuze k organizaci 

třetího ročníku hudebního festivalu KA-
MEN!CE. Ať už tedy máte jakékoliv připo-
mínky, stížnosti či nápady nebo jen chcete 

od  organizátorů slyšet, co se na  ročník 
2023 plánuje, neváhejte na diskuzi dorazit.

Anna Volfová — KaCR
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Kalendáře na rok 2023
V listopadu se můžete těšit na nový roč-

ník českokamenického kalendáře se zcela 
novými fotografiemi města a  jeho blíz-
kého okolí.

Po poptávkách z minulého roku vydáme 
nejen kalendář nástěnný, ale také stolní 
dvoutýdenní kalendář s  dostatečným 

prostorem na  poznámky. Sběratelé se 
mohou také těšit na tradiční kapesní ka-
lendáříky formátu vizitek.

Další kalendář vzniká ve  spolupráci se 
základní uměleckou školou. Žáci ZUŠ 
v  uplynulém roce kreslili a  malovali Ka-
menici skrze sklo. Jejich díla jsme zkom-

pletovali do kalendáře a teď mohou zdo-
bit i vaši stěnu doma či v práci.

Všechny kalendáře budou v  průběhu 
měsíce k  zakoupení v  českokamenickém 
informačním centru.

Tereza Havlíčková — KaCR

Okolí Mlýnků se rozrostlo o interaktivní prvky

Dalším bodem projektu Rozvoj infra-
struktury cestovního ruchu na Českokame-
nicku, který bychom vám rádi představili, 

jsou nově vystavěné interaktivní vodní 
prvky. Jejich výstavba byla dokončena v po-
lovině října a jedná se o soustavu korýtek, 
mlýnků, stavidel a  vodního dopravníku. 

Tyto herní prvky jsou volně rozmístěny 
na  toku potůčku u  Mlýnků a  děti se tak 
mohou těšit na spoustu vodní zábavy.

V  nejvyšším bodě soustavy je vystavěna 
vodní pumpa, díky které voda může dále 
pokračovat do  vodních žlabů, korýtek 
a vodních přepravníků, které na sebe nava-
zují a děti si tak mohou v praxi vyzkoušet, 
jak se tento živel chová v  rozmanitých si-
tuacích a  pozorovat jeho chování. Mohou 

vodu čerpat, přepravovat, zastavovat či 
usměrňovat.

V nejbližší době v místě proběhnou ještě 
různé terénní úpravy a  budou doplněny 
lávky či přemostění tak, aby bylo dětem 
umožněno se v  místě pohybovat co nej-
praktičtěji a  zároveň bezpečně. Na  jaře 
bude k  vodním prvkům přistavěn ještě 
vodní přívoz, který bude umístěn na zdej-
ším rybníku.

Jelikož nám pomalu začíná zima, vodní 
pumpu bohužel nebude možné přes zimní 
sezónu využívat kvůli riziku zamrznutí. 
I  tak se ale určitě přijďte na  novinku po-
dívat a  vodu si zkuste napustit alespoň 
pomocí plecháčků. A  od  jara na  děti čeká 
spousta cachtání a zábavy!

Anna Volfová — vedoucí KaCR
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Kulturní kalendář
listopad a prosinec

Výstavy
31. října - 16. listopadu | Výstava obrazů  pana Hypše

1. listopadu - 31. prosince | Výstava 25 let bez Bohumila Hrabala aneb On neumřel, on jen přestal psát

17. listopadu - 22. prosince | Výstava pana Jakubíka

Turistické informační centrum

Městská knihovna Česká Kamenice

Turistické informační centrum

Vstupenky na akce pořádané městem Česká Kamenice jsou k zakoupení v Turistickém 
informačním centru nebo nově online přes www.smsticket.cz.

1. listopadu | 17,00 | Vernisáž výstavy 25 let bez Bohumila Hrabala aneb On neumřel, on jen přestal psát

3. listopadu | 16,00 | Káva se starostou

3. listopadu | 19,00 | SPECIÁLNÍ KAMENICKÉ KINO - Halloween Ends

10. listopadu | 17,00 | Přednáška Josefa Formánka - Cesty okolo duše a světa

14. listopadu | 19,00 | Divadlo - Příběh jedné stěny

17. listopadu | 18,00 | Vzpomínka na 17. listopad, zapálení svíček na náměstí Míru

24. listopadu | 19,00 | KAMENICKÉ KINO - Bullet Train

27. listopadu | 14,00 | Adventní trhy a rozsvěcení vánočního stromečku

30. listopadu | 17,00 | Veřejné projednání k festivalu KAMEN!CE - diskuze s občany

1. prosince | 16,00 | Káva se starostou

4. prosince | 14,00 | Adventní trhy

8. prosince | 17,00 | KAMENICKÉ KINO - Princ Mamánek

11. prosince | 14,00 | Adventní trhy

15. prosince | 17,00 | Přednáška Radka Jaroše - Koruna Himaláje

18. prosince | 14,00| Svařák se starostou

24. prosince | 24,00| Půlnoční Mše svatá

pořádá Město Česká Kamenice, velký sál Domu kultury, vstupné 100 Kč

pořádá Město Česká Kamenice, velký sál Domu kultury, vstupné 100 Kč

pořádá Město Česká Kamenice, náměstí Míru, vstup zdarma

pořádá Město Česká Kamenice, hlavní sál Domu kultury, vstupné 100 Kč

pořádá Městská knihovna Česká Kamenice a Broukovcovo Kamdivadlo, Městská knihovna, vstup zdarma

pořádá Město Česká Kamenice, velký sál Domu kultury, vstupné 150 Kč

pořádá Město Česká Kamenice, hlavní sál Domu kultury, vstupné 100 Kč

pořádá Město Česká Kamenice, zasedací místnost Komunitního centra

pořádá Město Česká Kamenice, náměstí Míru, vstup zdarma

pořádá Město Česká Kamenice, náměstí Míru, vstup zdarma

pořádá Město Česká Kamenice, náměstí Míru, vstup zdarma

pořádá starosta města, zasedací místnost v přízemí Městského úřadu

pořádá starosta města, zasedací místnost v přízemí Městského úřadu

pořádá Město Česká Kamenice, kostel sv. Jakuba Staršího, vstup zdarma

pořádá Město Česká Kamenice, náměstí Míru, vstup zdarma

pořádá Divadelní spolek RySK, velký sál Domu kultury, vstupné 100 Kč
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Makáme v budově kina…
…ale vznikne z něho trochu něco jiného!
V říjnu jsme začali s úpravou prostor 

vstupní haly ve staré budově kina. A proč? 
Tato krásná budova zde stojí zatím ladem 
a my jsme se rozhodli najít pro ni využití.

Nedávno bylo zažádáno o  dotaci, z  níž 
bude případně financována celková re-
konstrukce budovy a  bude vybudováno 
zbrusu nové kino. Protože to ale bude 
ještě nějakou dobu trvat, vstupní halu 
jsme se rozhodli svépomocí přetvořit 
v hudební klub a prostor tak využívat do-
časně.

Začali jsme bouráním, vyklízením a bu-
dováním podhledů, dále nás čeká velký 

úklid, malování a mnoho další práce. Bu-
deme proto rádi za  každou dobrovolnou 
pomoc od zkušených a šikovných spoluo-
bčanů. Pro tyto účely byla na Facebooku 
vytvořena skupina s  názvem Tvoříme 
klub v České Kamenici!, kde se vždy včas 
dozvíte o  dalších plánovaných akcích 
a  můžete se k  nám tak kdykoliv připojit 
a přiložit ruku k dílu!

Anna Volfová  
— KaCR
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Historická zastavení Zdeňka Fryblíka
– Pražská ulice počtvrté a naposledy 

Dnes se naposledy podíváme do Praž-
ské ulice. Co si ukážeme? Sejdeme 
od křižovatky s Palackého ulicí až na její 
spojení s Koňským trhem (Rossmarkt). 

Nejdříve jedna krásná pohlednice ko-
lem roku 1895, kdy zde ještě nebyla žádná 
zástavba.  Z dolní části Pražské ulice bo-
hužel moc pohlednic ani fotek nemám, 
tak si zase pomůžu pohledy od Zámec-
kého vrchu, od Sedla, z Jehly i z věže kos-
tela. Na barevné pohlednici kolem roku 
1905 také ještě moc budov nenajdeme. 
Nestojí vila Hübel ani rodinné domy  
č. p. 623, 645 a 646 na levé straně. Ty byly 
postaveny v letech 1930 až 1935. Ani v Pa-
lackého ulici (Kaiser Wilhelm Straße) toho 
moc nenajdeme, té se ale budu věnovat 
jindy samostatně. Hned pod křižovat-
kou máme dva domy č. p. 519 a 518 posta-
vené v  letech 1899 až 1900. Jejich stavi-
telem ve stejném stylu by mohl být Josef 
Weinolt (secesní vily v  Máchově ulici), 
který měl před tím na  starost výstavbu 
ulice Palackého. Bohužel jsem nevypá-
tral, komu domy patřily, můj adresář 
končí číslem popisným 510. Když se 
na stejné místo podíváme z Jehly kolem 
roku 1915, vidíme krásně školní fotba-
lové hřiště, na  kterém později vyrostla 
vila Hübel. Sejdeme níž, kde po  pravé 
straně stojí č. p.  649 také z  let 1930 až 
1935. Dostáváme se do  spodní části 
ulice, staré zástavby, která dnes bohu-
žel již nestojí. Na  barevné pohlednici 
z věže kostela jsou před komínem firmy  

Raimunda Schiffnera na výrobu řemenů 
pro transmise a  koženou obuv (později 
Rukov, dnes Lidl) velké budovy hned 
u silnice. Jedná se o domy č. p. 155, 156, 
157 a 158. Na zimní pohlednici je najdete 
za věžičkou kostela. Největší byl č. p. 155, 
který poměrně dost zasahoval do  pro-
storu budoucí ulice, vidíte ho na  dal-
ším snímku (kopie). Patřil Emanuelu 
Karschovi, a  sloužil jako ubytovna pro 
zaměstnance přádelen „Franz Preidl“.  
Pasoucí se husy a  pán opřený o  plot 
domu č. p.  156 Raimunda Schiffnera 
krásně dokreslují život na konci 19. sto-
letí. Pražská ulice byla ještě v plenkách. 
Na leteckém snímku z roku 1950 je tato 
zástavba vidět pod nápisem „Pražská“. 
Další domy č. p. 157 Josefa Batera a 158 
Franzisky Fischer si někteří určitě pa-
matujete, měl zde své sídlo klub chova-
telů a pořádal tu výstavy drobných zví-
řat. Jediným domem ze staré zástavby 
v  této dolní části ulice je na  levé straně 
č. p.  154 Ludwiga Schiffnera. Hned 
pod ním stojí č. p. 639, kde měl po roce 
1945 pánské a  dámské kadeřnictví Jan 
Mastný. Na  dalším detailu 
pohlednice od  Sedla jsou 
vidět č. p.  519 a  518, vedle 
nich vlevo stojí Schiffne-
rova koželužna (Rukov). 
Ještě jednou se podíváme 
z  věže kostela, tentokrát ale 
až po roce 1965. Jak je vidět, 
některé domy u  silnice už 

nestojí a odkryly tak výhled na budovu 
v  té době již Rukova. Vyráběl se zde 
v truhlárně nábytek, a topenáři ve svém 
oddělení vyráběli tělesa k  ústřednímu 
topení. Na náměstí měla firma výstavní 
síň v přízemí domu č. p. 124 (restaurace 
U  Kašny). Dnes na  místě Rukova stojí 
market Lidl a parkoviště. Tak, došli jsme 
na  Rossmarkt (později Konrad Henlein 
platz - Koňský trh - náměstí 28. října). 
Na  poslední pohlednici vidíme za  dře-
věnou boudou čerpací stanice vyústění 
Malz Brückenstraße (Pražské ulice). 
Dům č. p.  115 (cukrárna a  kavárna), 
v němž byl tenkrát dámský módní salón 
Franze Münzela, teprve čeká na  svoji 
přestavbu. Přes ulici, v  místech dneš-
ního parčíku proti zastávce autobusu, 
stával podstávkový dům č. p. 159 Hein-
richa Hegenbartha. Jak je na  pohled-
nici vidět, budoucí Pražská ulice byla  
tenkrát jen úzkou uličkou. To je pro ten-
tokrát vše, Pražská ulice mi dala pěkně 
zabrat. Tak zase za měsíc.

Zdeněk Fryblík
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Žijeme naplno
Po nesmělém oťukávání na začátku září 

to v  říjnu žilo ve  školce naplno. Užívali 
jsme si krásné slunné dny v  lese, spor-
tovali jsme, rozdávali radost, sami jsme 
se radovali, řádili v  lese, tvořili, praco-
vali, no a  také odpočívali. Děti chodí 
pravidelně do keramické dílny, kde tvoří 
z  hlíny. V  CDM pro nás připravili tech-
nické kluby, a tak si děti vyzkoušely práci 
v polytechnické dílně, práci s robotickou 
včelkou, díky níž pronikají do  tajů pro-
gramování nebo musí zapojit svou lo-
giku, aby našly cestu a klíče při únikové 

hře. Potěšit jsme byli seniory a  ukázali 
jim, co jsme se za měsíc ve školce naučili. 
Pásmo písní, říkadel a tanečků se dětem 
povedlo. Babičky i  dědové měli úsměv 
na  tváři. Ve  třídě děti modelují, pracují 
s  barvami a  tvoří svá umělecká dílka. 
Hodně času trávíme venku na školní za-
hradě, v  lese nebo na městských sporto-
vištích, kde děti vydají spoustu energie, 
a tak po obědě následuje odpočinek. Což 
je pro některé děti nejmíň oblíbená část 
dne ve  školce. Školka se v  letošním roce 
zapojila do  projektu „Mezi námi-mezige-

neračně“, a tak pohádku po obědě nečtou 
jen paní učitelky, ale chodí dětem číst 
babička „Mašlička“ a  dědeček „Hříbe-
ček“. Prostě školka má svou babičku 
a dědečka. A mít svého dědečka je trochu 
rarita, protože v  celorepublikovém pro-
jektu je zapojeno dědečků velmi málo. 
A  tak se děti i  na  odpočívání začínají 
těšit. A  co děláme odpoledne? Už jsme 
začali s  přípravami na  vánoční besídku. 
Prostě u  nás ve  školce „ZA  VODOU“ ži-
jeme naplno.

Jana Hloušková — ředitelka MŠ
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DĚČÍN
Teplická	363/56
405	02	DĚČÍN	IV
703	353	057

Pomníčky a urny pro zvířecí miláčky

Fotokeramika 

Renovace pomníků

Gravírování portrétů a jiných motivů

Nápisy a přípisy do kamenných 
a skleněných nápisových desek

Hřbitovní doplňky 

 vlasta.hybl@seznam.cz*

www.kamenictvi-hybl.com

 Tel: 777 868 037

ČESKÁ	KAMENICE
Nám.	28.	října

	č.p.	136
605	436	500

Výroba a montáž pomníků 
a epitafních desek
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Turisťák na farmě

V  rámci projektu „Skutečně zdravá 
škola“ vyrazily děti z  „turisťáku“ 
ve  čtvrtek 6. října na  plánovanou ná-
vštěvu farmy v  Janské. Majitelka nás 
velice mile přivítala a  provedla děti 
po  celém areálu a  přilehlých pastvi-
nách. Rozmanitost chovaných zvířat 
děti zaujala. Ještě víc pak informace 
o fungování takové farmy. Podrobně se 
dozvěděly, jak probíhá chov od prvopo-
čátku až ke spotřebě. Chov je zaměřen 
nejen na maso, ale také na mléko - vy-
rábějí zde mimo jiné i  výborné sýry. 
Děti mohly ke zvířatům do těsné blíz-
kosti a  pomoci majitelce i  s  krmením. 
Bylo to super poučné a zajímavé odpo-
ledne. Mnohokrát děkujeme za ochotu 
a velmi vzácný čas, nám věnovaný.

Marie Vlčková

Skutečně zdravá škola i v Kamenici
Před osmi měsíci jsme se zapo-

jili do  programu „Skutečně zdravá 
škola“. Jedná se o  mezinárodně oce-
ňovaný program, který zajistí kvalitní 
stravování a vzdělávání o jídle. Naším 
cílem bylo získat bronzové ocenění. 
V programu je třeba splnit 22 kritérií 
ve  čtyřech oblastech: Angažovanost 
a  kultura stravování, Kvalita jídla 
a  místo původu, Vzdělávání o  jídle 
a  stravování a  Místní společenství 
a  spolupráce. Úkol to opravdu nebyl 
jednoduchý, ale skočili jsme do  toho 
„po  hlavě“. Do  tohoto náročného 
úkolu se zapojili všichni zaměstnanci 
celé organizace ze školní jídelny, 
školní družiny i samotného domu dětí 

a mládeže. V kuchyni se kontrolovala 
a  zlepšovala kvalita jídla, ve  školní 

družině se konaly různé tématické 
přednášky a  soutěže, kroužky na-
vštěvovaly farmy a  mnoho dalšího. 
Odborná komise naši píli zhodnotila 
a  ocenila. Centrum dětí a  mládeže 
Česká Kamenice, příspěvková organi-
zace získala BRONZOVÉ ocenění.

Chtěla bych i  touto cestou velice  
poděkovat všem zaměstnancům naší  
organizace za  jejich nápady, spolu-
práci, realizaci a  hlavně mnoho sil  
věnovaných tomuto projektu.

Bc. Hanka Podlahová  
— ředitelka CDM
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CK Sparkles
Holky se pomalu připravují na taneční sezónu 2023. Tým má 

za sebou první soustředění, na kterém trénoval důležité prvky 
k taneční sestavě, se kterou bude jezdit na soutěže a vystoupení. 
Nacvičovaly nové zvedačky a  jejich správné techniky, gymnas-
tické cviky a  taneční sestavy. Holky si soustředění moc užily. 
V plánu mají ještě několik soustředění před prvními soutěžemi, 
na  které se moc těší. Pokud byste se k  roztleskávačkám chtěli 
přidat, ještě je možnost, veškeré informace o kroužku vám sdělí 
v centru dětí a mládeže.

CK Sparkles

Opékání brambor
Dne 7. října jsme si již potřetí s dětmi ze školní družiny a je-

jich rodinnými příslušníky upekli na  našem novém ohništi 
na zahradě CDM brambory. Rodiče zavzpomínali na své dět-
ství a děti nadšeně připravovaly pohoštění. Sluníčko se z ob-
lohy smálo, počasí bylo velmi příjemné a mezi všemi vládla 
spokojenost. V projektu „Skutečně zdravá škola“, jsme tento-
krát plnili úkol „Vaříme s dětmi“.

Za školní družinu  
— Markéta Holečková 
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Kdo jsme?
Jsme tu 

již od roku 
1871

Opravíme
13 vagónů 

denně

Je nás více
než 350

Investice do 
budoucnosti

Jsme přední evropská opravna železničních 
nákladních vagónů založená v roce 1871 a již 
30 let úspěšně fungující pod názvem RYKO.

Zabýváme se pravidelnou technickou kontrolou 
a opravami všech typů železničních nákladních 
vozů. Denně ukončíme údržbu 13 vagónů 
a 60 železničních dvojkolí. Disponujeme 
moderním vybavením a silnou technickou 
základnou. 

Jsme pyšní na velké množství řemeslných profesí, 
tým zkušených techniků a spoustu profesionálů 
ve svém oboru. 

Každoročně firma investuje desítky milionů 
korun do svého rozvoje. Aktuálně věnujeme 
velkou energii digitalizaci a automatizaci.
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Peklo Severu zakončilo svůj 23. ročník 
Pět závodů, čtyři města, stovky závod-

níků. To bylo Peklo Severu 2022. Skončil 
další ročník závodů otevřených pro vý-
konnostní závodníky i  hobby cyklisty. 
Během sezóny se cyklisté vydali na  tratě 

v  německém Sebnitz, okruhové závody 
v České Kamenici i Varnsdorfu anebo ma-
lebný závod Lužickými horami Fofr cup 
v  Prysku. Každý závodník si odvezl zá-
žitky, příběhy i sportovní úspěchy. Navíc, 

Peklo Severu znovu nabídlo stovkám dětí 
sportovní program i spoustu zábavy. Dě-
kujeme za podporu.

 
Martin Viktora

Finále cyklistické sezóny 2022 
Během září i  října proběhlo hned ně-

kolik závěrečných závodů. Do  finále 
dospělo českokamenické Peklo Severu, 
dětský MTB cup Libereckého kraje, nebo 
také Ústecký MTB cup. Pojďme ale po-
stupně. 

Poslední závod Pekla Severu, o  Pohár 
starosty, se nejlépe vydařil Anně Geb-
hardtové, která se umístila na  třetím 
místě. V  rámci slavnostního vyhlášení 
celého seriálu Pekla Severu se ve své ka-
tegorii na  prvním místě umístila Lucie 
Soukupová, na třetím místě pak už zmí-
něná Anna Gebhardtová, Petr Gebhardt 
a Josef Šusta.

Dětský MTB CUP Libereckého kraje 
měl svůj finálový závod na  Ještědu. Jo-
sef Šusta se v nabité konkurenci umístil 
na patnáctém místě, Karolína Horká do-

jela na  sedmém místě a  stupně vítězů, 
a  to ten nejvyšší, obsadila Lucie Souku-
pová. V rámci celkového seriálu Dětského 
MTB CUPU Libereckého kraje skončila 
Lucie Soukupová na druhém místě.

Ještě tentýž víkend se jel v  Hrádku 
nad Nisou závod XC Cihelna, kam se 
vypravilo auto plné českokamenických 
závodníků. Nejlépe z  dospěláků si vedl 
Jiří Horký, který ve  své kategorii vyhrál 
a z dětí se o vítězství postarala ve své ka-
tegorii Lucie Soukupová. Mezi dětmi pak 
Karolína Horká doplatila na  hromadný 
pád při startu a dojela na nepopulárním 
čtvrtém místě a Josef Šusta dojel na de-
vátém místě. Z  dospěláků pak Roman 
Horký obsadil sedmé místo.

Dokonce ještě v říjnu se jel poslední zá-
vod Ústeckého MTB CUPu a  to Maraton 

v  Adolfovském dvoře. I  přestože junioři 
týmu CK 1967 Česká Kamenice absolvo-
vali den před závodem v rámci tréninku 
traily na  Kokořínsku, kde najeli 40 km 
s převýšením 900 m, Lucie Soukupová si 
po čtyřech 3 km okruzích dojela suveréně 
pro první místo, Karolína Horká vybojo-
vala páté místo a Josef Šusta osmé místo. 
V  rámci celkového seriálu Ústeckého 
MTB CUPU se Lucie Soukupová umístila 
na třetím místě.

Letošní sezóna byla opět úžasná. Tým 
CK 1967 Česká Kamenice ukázal, že se 
v nabité konkurenci neztratí. Všichni už 
s  očekáváním vyhlíží další sezónu, ale 
za  tuhle velké díky všem závodníkům 
a  skvělou reprezentaci klubu CK 1967 
Česká Kamenice.

CK 1967 Č. Kamenice


